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招生项目

汉语进修项目作为南开大学国际学生招生的重要组成部分，旨在培养通用型实用汉语人才和了解中国国情的专

业人才。汉语进修项目分为汉语进修和短期专题进修两大类，学制灵活，注重实用，学习系统，提升全面，是

培养中外文化交流友好使者和汉语国际教育及汉学家的摇篮。

南开大学为进修项目提供了丰富多彩的语言实践和文体活动，定期举中国文化体验活动，中外学生沙龙、说汉

语大赛、汉字英雄大会，中文歌曲大赛等丰富多彩的教学实践活动，为留学生搭建学习使用汉语、展现个人风

采、了解中国国情、体验中国文化的广阔平台。



          通过参加汉语言进修课程，学习者在原有基础上不同程度地提高综合汉语能力，加深对中国历史、文化及

现状的了解，成为满足国际社会需求、熟练使用汉语的高素质应用型人才。

          南开大学汉语进修项目拥有实力雄厚、经验丰富的教学团队，采用自主研发教材，坚持实用导向、目标导

向、价值导向，为每一位汉语学习者提供优质的学习体验，多年来培养了众多具有扎实汉语功底和突出跨文化

交际能力的汉语人才。

          2022年春季学期南开大学汉语进修项目每学期分为培优课程和进阶课程两个部分，将线上线下同步，最大

程度满足境内外汉语学习者的学习需求。

项目时间及收费标准



          南开大学汉语言文化学院是官方授权HSK/HSKK/YCT/BCT考试中心，每年举办多次HSK考试，具体考试安

排请参考南开大学汉语言文化学院官方网站https://hyxy.nankai.edu.cn/。



申请条件

1.身体健康，能够保证学习时间和按时足额缴纳学费；

2.提供有效护照和最后学习阶段证书（证明）及成绩单；

3.线上课程不限学生所在国家地区，但不解决学生签证；

4.线下课程需到校上课，加入“来华留学综合保险”。

1.即日起至2022年1月31日，申请者登录南开大学国际学生在线服务系统

https://nankai.at0086.cn/StuApplication进行报名。

2. 通过初审的申请者，及时缴纳注册费并上传缴费凭证；

3. 完成录取，发送《入学通知书》。

中国  天津市南开区卫津路94号   300071

南开大学国际教育学院留学生招生管理办公室

电话：86-22-23503615/23509646

传真：86-22-23507913

E-mail：hyzsb@nankai.edu.cn（汉语进修项目）

studyinnankai@nankai.edu.cn（短期专题进修、交换生项目）

网址：南开大学：http://www.nankai.edu.cn

南开大学国际教育学院：http://sie.nankai.edu.cn



Admissions and Application 

As an important part of Nankai University’s International Student Recruitment, the Advanced Study Program 

is designed to cultivate both general practical Chinese language talents and professionals who have a deep 

understanding of China’s national conditions. Twosub-programs are provided by the Advanced Study Program, 

including Sub-program 1(Chinese Language Advanced Study) and Sub-program 2 (Short-term Thematic Advanced 

Study). Featuring a flexible duration as well as focuses on the systematization of the teaching,the practicability 

of coursesand the improvement of students in all respects, the Advanced Study Program has contributed to 

ththe cultivation oflots of friendly ambassadors of cultural exchanges between China and foreign countries and 

international Chinese language educators and sinologists.

Nankai University offers a variety of language practice opportunities and abundant recreational and sports activities 

held regularly for foreign students to experience Chinese culture, such as Chinese and foreign students’ Salons, 

Mandarin-Speaking Competitions, Chinese Spelling Hero and Chinese-Singing Contests. These various forms of 

teaching and practicing exercisescan create a broad platform for international students to learn Chinese, show their 

personal style, understand actual situations of China and submerge themselves in Chinese culture.



Program Duration and Fees



1. Classes at all levels of the AdvancedStudy Program start with 15 students, and those with less than 15 students 

will beincorporated into other classes.

2. Chinese Language Advanced Study Sub-program includes two parts per semester: Training Courses and 

Advanced Training Courses, which can be selected by the applicants in accordance with their personal situation. 

Each part lasts for 8 teaching weeks.

3. Interuniversity exchange students who may take Chinese language courses beyond their exchange 

programshall pay an additional fee.

44. Short-term thematic programs can be tailored to the needs of various groups and organizations. Your 

consultations are welcome and don’t hesitate to contact with us. Nankai University holds regular short-term 

thematic programs in January and July each year and admissions are open worldwide.

5. About the fees: Registration fees shall be paid as soon as possible after the applicant has completed the online 

application; tuition fees can be paid by remittance or on site; with the teaching materials to be purchased at the 

applicant’s own expense upon enrollment.

6. About the accommodation: In principle, all newcomers will be housed on campus during the first academic year. 6. About the accommodation: In principle, all newcomers will be housed on campus during the first academic year. 

Applicants with immediate family members or spouses in China may apply for off-campus accommodation after 

the submission of relevant certificates.

77. Due to the impact of the COVID-19, there is uncertainty about the arrival and teaching arrangements in 2022, 

and the arrangements in this guide may be adjusted depending on the epidemic control situation. Please stay 

tuned to the relevant announcements from Nankai University, the School of International Educationand the 

College of Chinese Language and Culture, and check your application email regularly for the latest admissions 

news.

Thematic Advanced Study on Chinese Language Examinations (HSK)

Main Courses: Comprehensive Chinese, Chinese Listening, Chinese Speaking, Chinese Writing, and Test Strategies.

The College of Chinese Language and Cultureof Nankai University is an officially authorized test center for HSK, HSKK, 

YCT and BCT. HSK examinations will be held here for several timesperyear. Find more information about the specific 

exam arrangements on the official website of the NKU College of Chinese Language and Culture: 

https://hyxy.nankai.edu.cn/



Application Requirements
1. Applicants should be in good health, able to guarantee study time and pay tuition in full on time;

2.Applicants shouldprovide a valid passport and final study certificate (certification) and transcripts;

3.Online courses are not limited to the country where the student is located, but the visa of the student attending online 

courseswill be not addressed;

4.Offline courses need students to attend school and join the "Comprehensive Medical Insurance & Protection Scheme 

for Foreigners Studying in China".

1. Online Registration.

From now until December31st, 2021, applicants can register at the website of the Nankai University International 

Student Online Service System: https://nankai.at0086.cn/StuApplication

2. Registration Fee Payment.

Applicants who have passed the preliminary reviewshall pay the registration fee and upload the payment certificate in 

time.

3. Completion of admission and Sending of Admission Letters.3. Completion of admission and Sending of Admission Letters.

Address: (Room 400) International Student Office, School of International Education of Nankai University, 94 Weijin Road, 

Nankai District, Tianjin, P. R. China.

Postal code: 300071

Tel: 0086-22-23503615

Fax: 0086-22-23507913

E-mail:hyzsb@nankai.edu.cn

Website:(Nankai University) http://www.nankai.edu.cn

(School of International Education of Nankai University)

http://sie.nankai.edu.cn



申请资格

1. 年龄18周岁以上（2004年9月1日之前出生），身心健康，高中毕业及以上学历，持外国普通护照的非中国籍

公民。

2.中文授课专业申请者需达到汉语水平考试（HSK）四级180分及以上成绩水平。

3. 根据中国教育部教外函[2020]12号文规定：依据《中华人民共和国国籍法》第五条，父母双方或一方为中国

公民并定居在外国，本人出生时即具有外国国籍的，不具有中国国籍。其作为外国留学生申请者，应持有有效

的外国护照或国籍证明文件4年（含）以上，及从2018年4月30日起至2022年4月30日止在外国实际居住2年以

上的记录（一年中实际在外国居住满9个月可按一年计算，以入境和出境签章为准）； 

                    从中国大陆（内地）、香港、澳门和台湾地区移民外国，作为外国留学生申请者，须于2018年4月30日前

取得外国国籍，并持有从2018年4月30日起至2022年4月30日止在外国实际居住2年以上的记录（一年中实际在

外国居住满9个月可按一年计算，以入境和出境签章为准）。



����������ऎุᅱളህြབྷࡱڸu����୍ ଲषն࿐࠽ݓЧ॓ളᅱളህြଢv

����������ଲषն࿐࠽ݓЧ॓ളࠎԤ࿐ᇅູ�୍ ᇅđൌྛ����oჽᇅpအଆൔğЧ॓࿐ളֻ၂୍ᄝଲषն࿐࠽ݓ

ህြ֥иြᆣbھ֤౼୍֥ህြ࿐༝đиြުྛࣉೆཌྷႋህြࣉඏުࢲ๙്նো࿐༝đֻ၂୍ྛࣉტ࿐ჽ࢝

Ԣਔڛѡၢ҂࠹ೆྩြ୍ཋđЧ॓ളቋӉྩြ୍ཋູ�୍ čྨݣ࿐ൈࡗĎb

��������୍ ��ᄅ�ರi����୍ �ᄅ��ರ

č۲ཛࢂ࿐ࣁണ౨ൈֻࡗϖ่oࢂ࿐ࣁཛଢpĎ

ᅱളህြ



1.有效期至2022年12月31日及以后的普通护照个人信息页；现居住在中国大陆境内的申请人需提供当前有效签

证或居留许可页面；

2. 高中毕业证书，应届毕业生需提交就读学校出具的预计毕业的证明。中、英文以外文本还需提供经公证的中

文或英文翻译件；

3.高中阶段全部课程成绩单，中、英文以外文本还需提供经公证过的中文或英文翻译件；

4.个人陈述，中文或英文填写；

5.汉语水平考试（HSK）四级180分及以上成绩单（马来西亚独立中学毕业学生申请中文授课专业无需提供汉5.汉语水平考试（HSK）四级180分及以上成绩单（马来西亚独立中学毕业学生申请中文授课专业无需提供汉语

水平证明）；

6.由最高学历阶段教师出具的推荐信一封，用中文或英文书写；

7.其他可证明学习能力和综合素质的文件，如获奖证书、发表论文等；

8.身份符合本简章“申请资格”第3条的申请人，还需提供以下证明材料：

1) 父母双方或一方为中国公民并定居在外国，本人出生时即具有外国国籍的，请提供申请人的出生证明或国籍证

明文件;

2)申请人所有曾经持有的护照个人信息页；2)申请人所有曾经持有的护照个人信息页；

3）所有曾经与出入以及合法居住中国大陆（内地）、 香港、澳门和台湾地区事实相关的签证、居留许可、出

入境签章页面;

4) 申请人原为中国公民后加入外国国籍的，提供注销原中国户籍证明及退出中国国籍的证明;

特别提醒：

*以上2）、3）文件请按时间排序，扫描合成一个 PDF 文件上传；

*必要时，我校将要求申请人提交补充材料,请确保填写的信息真实有效，务必填写本人邮箱、联系电话，上*必要时，我校将要求申请人提交补充材料,请确保填写的信息真实有效，务必填写本人邮箱、联系电话，上传

的材料完整无误。

申请材料清单



1.申请费：400元人民币

2. 学费：20000-25000人民币/学年,详见招生目录。

3．医疗保险：人民币1000元/人/年

根据教育部相关规定，国际学生在华期间必须购买来华留学生综合医疗保险。自费国际学生需在注册报到前自

行购买保险（留学保险网：http://www.lxbx.net/）。

1.登录南开大学国际学生服务平台https://nankai.at0086.cn/StuApplication/Login.aspx 完成信息填写。

2. 提交线上申请，并缴纳申请费（400元人民币）。未缴纳申请费的申请将不被受理。无论录取与否，申请费

均不退还。

3. 材料初审

学校对申请材料进行初步审核。初审合格的申请才进入复审阶段。申请者可随时登录系统，查询初审结果。

4. 复审

初审后，根据申请者报考的专业，申请材料将送至专业学院进行专业审核。具体考核方式、内容、时间由学初审后，根据申请者报考的专业，申请材料将送至专业学院进行专业审核。具体考核方式、内容、时间由学院

后续通知，申请者可通过线上报名系统查看。

5. 录取

学校根据审核成绩综合评定，择优录取。录取结果将在学校网站分批公示，公示无异议，录取生效。学生可登

录网上报名系统和申请人邮箱进行查询。录取通知书将于2022年7月起陆续发放。

6. 入学

2022年9月，学生持录取通知书等相关材料入学报到。具体时间和安排以录取通知书为准。报到时，学校将2022年9月，学生持录取通知书等相关材料入学报到。具体时间和安排以录取通知书为准。报到时，学校将对

学生个人信息和材料等进行复核，如有违规或弄虚作假等情形，一经查实，立即取消入学资格。

申请流程



1.中国政府奖学金

资助内容：学费，住宿费，医疗保险，生活补贴。

申请截止时间：2022年3月31日

奖学金申请系统：

https://studyinchina.csc.edu.cn/#/login

2. 国际中文教师奖学金

资助内容：学费，住宿费，医疗保险，生活补贴。资助内容：学费，住宿费，医疗保险，生活补贴。

申请截止时间：2022年5月15日

南开大学国际教育学院

八里台校区：

电话：0086-22-23508825/3615

工作时间：8：00-12：00;14：00-18：00

津南校区：

电话：0086-22-23509646/8686

工作时间：9：00-12：00;13：00-17：00

邮箱：nkundergraduate@126.com

微信公众号：NKUISO

网址：http://sie.nankai.edu.cn

奖学金申请系统：

https://cis.chinese.cn/account/login

3. 天津市政府奖学金

资助内容：学费补贴。

申请截止时间：2022年5月15日

4.“留学南开”校长奖学金

资助内容：学费补贴，生活费补贴或住宿补贴。资助内容：学费补贴，生活费补贴或住宿补贴。

申请截止时间：2022年5月31日

          根据南开大学国际学生管理规定，新生第一年全部在校内国际学生宿舍或校外合作公寓集中住宿。

校内住宿：八里台校区谊园二、四号楼;津南校区留学生公寓B座

校外公寓：龙湖冠寓龙湖友谊路店，

https://tj.iguanyu.com/guanyudetail/2/360

          被录取的学生须持《南开大学录取通知书》和《来华学习签证申请表（JW201/202表）》前往中国驻外使

馆申请X1签证来华。抵达中国后30天内，须将X1签证转换为学习类居留许可。





Eligibility

1. Applicants must be non-Chinese citizens in good health, above the age of 18(born before September 1st, 

2004), and at least have senior high school diploma with good academic performance.

2. Chinese language proficiency of HSK Level 4 with a score no less than 180.

3. The conditions set by the Document No. 12 (2020) of Ministry of Education of the PRC should be met.

For more information please reference:

http://www.moe.gov.cn/srcsite/A20/moe_850/202006/t20200609_464159.html

The undergraduate programs for international students are based on the 1+3 “academy system” mode, 

with the length of study at 4 years. Liberal courses are supplied in the first year, followed by three-year 

professional studies. The detailed programs are listed in the document attached, “2022 Undergraduate 

Programs for International Students of Nankai University”.

Nankai University is a key comprehensive university directly affiliated with the Chinese Ministry of Education, and is 

the Alma Mater of the esteemed Premier of P.R. China, Zhou Enlai, who is the world-famous politician, diplomatist. 

Founded in 1919 by the famous patriotic educators, Dr. Zhang Boling and Yan Xiu, Nankai has featured as a university 

balanced between the humanities and the sciences, with a solid foundation, and a combination of application and 

creativity. Nankai university has 26 academic colleges, and categories covering, humanities, social sciences, science, 

engineering, agriculture, medicine and arts, and offers 24 undergraduate majors to international students. 



1. Online application: create account, complete application form, upload documents as required, pay application fee 

online (400 RMB), and submit application on Nankai International Students Application system.

https://nankai.at0086.cn/StuApplication/Login.aspx. Online application starts from December 1st, 2021-May 31st, 2022.

2. Application Review

Applications submitted with all the information correct and completed will be evaluated by Nankai University.

3. Integrative Assessment

ApplicateApplicates who passed application review will be admitted into the integrative assessment. The assessment method, 

and time will be informed in advance.

4. Admission

The admission decision is based on a comprehensive evaluation of academic performance, language ability, supporting 

materials as well as integrative assessment. Applicants can check their admission status on the online application 

system. Admission notices will be sent out starting from July 2022. 

1. Passport information page (must be valid after December 31, 2022); For applicants currently residing in Mainland 

China, valid visa or resident permit page is needed；

2. Highest diploma (notarized photocopy). Documents in languages other than Chinese or English must be attached 

with notarized translations in Chinese or English. Students expecting to graduate should provide an official letter 

stating expected graduation date, and submit the diploma if admitted;

3. Official senior high school transcripts or transcripts of academic achievement up to the present. If the transcript is in 

a language other than Chinese or English, then a notarized translation must be provided；

4. A personal statement, written in either Chinese or English;4. A personal statement, written in either Chinese or English;

5. An HSK level 4 certificate with a score of no less than 180;

6. One recommendation letter, written in either Chinese or English;

7. Other materials that can prove the applicants’ learning ability and comprehensive abilities, such as award 

certificates in sports or the arts, specialty certificates, published papers, undergraduate admission notices issued by 

other universities, etc.；

8. If necessary, the university will contact the applicant to submit additional documents. 



1. Application Fee：

400 RMB

The application fee is non-refundable.

2. Tuition Fee：

20,000 to 25,000 RMB/year

See the “2022 Listing of Bachelor’s Programs” for more details.

3．Medical Insurance: 3．Medical Insurance: 

1000 RMB/person/year

international students must pay the “comprehensive medical insurance” while they are studying in China 

(International Students Insurance website: http://www.lxbx.net/).

1. Chinese Government Scholarship

Scholarship Value: Exemption from tuition fee, as well as provision of accommodation fee, provision of coverage of the 

comprehensive medical insurance, and a living allowance.

Application Deadline: March 31st, 2022. 

Application link: 

https://studyinchina.csc.edu.cn/#/login 

2. International Chinese Language Teachers Scholarship2. International Chinese Language Teachers Scholarship

Scholarship Value: Exemption from tuition fee, as well as provision of accommodation fee, provision of coverage of the 

comprehensive medical insurance, and a living allowance.

Application Deadline: May 15th, 2022.

Application link:

https://cis.chinese.cn/account/login

3.Tianjin Government Scholarship

Scholarship Value: Provision of tuition assistance. Scholarship Value: Provision of tuition assistance. 

Application Deadline: May 15th, 2022. 

4.Study-at-NKU” President Scholarship 

Scholarship Value: Provision of tuition assistance, accommodation allowance or living allowance. 

Application Deadline: May 31st, 2022. 



All admitted students must bring their Admission Notice and the Visa Application Form for Study in China (JW201/202) 

to apply for an X1 Visa. Within 30 days of arriving in China, students must have their X1 Visa converted to a Student 

Resident Permit.

School of International Education，Nankai University

Balitai Campus: 

Tel:0086-22-23508825/3615

Operating Hours：

8:00-12:00;14：00-18：00

Jinnan Campus:

Tel：0086-22-23509646/8686

Operating Hours: 

9：00-12：00;13：00-17：00

Email: nkundergraduate@126.com

WeChat Official Account: NKUISO 

Website: https://ensie.nankai.edu.cn/

All the freshmen in Nankai University should live on-campus in NKU dormitories or off-campus in NKU’s cooperative 

apartments.

On-Campus:

Buildings 2 and 4, Yiyuan Apartment (Balitai);

Building B, International Students Apartment (Jinnan)

Off-Campus:

Longhu Goyoo Apartment, Youyi Road division. See the website for more details: 

https://tj.iguanyu.com/guanyudetail/2/360.https://tj.iguanyu.com/guanyudetail/2/360.

Accommodation





申请资格

1.申请者应为持外国普通护照的非中国籍公民。

如原中国公民移民外国后申请以留学生身份进入我校学习，其应于2018年4月30日之前持有有效的外国护照或

国籍证明文件，并拥有已注销中国国籍的证明。

2.申请攻读硕士学位研究生者，须具有中国的学士学位或与中国学士学位相当的学位；申请攻读博士学位研究

生者，须具有中国的硕士学位或与中国硕士学位相当的学位。

3.中文授课专业的申请者，其中文能力应达到汉语水平考试 (HSK)五级210分；英文授课专业的申请者须达到3.中文授课专业的申请者，其中文能力应达到汉语水平考试 (HSK)五级210分；英文授课专业的申请者须达到

IELTS 6.0或 TOEFL 85分, 前置学历采用全英文授课的申请者，可提供学校出具的英语授课证明。

一些特殊项目的语言水平要求按照相应的协议规定执行。

4.申请者应无犯罪记录，须遵守中国的法律、法规及学校纪律，尊重中国人民的风俗习惯，知华、友华。



          我校国际研究生招生专业详见《2022年南开大学国际硕士研究生招生专业目录》和《2022年南开大学国

际博士研究生招生专业目录》。

         我校仅招收以全日制的方式进行学习的来华留学研究生。

         我校国际硕士研究生的基本修业年限为2至3年。学术学位硕士研究生最长修业年限（含保留学籍和休学时

间）为基本修业年限延长1年，专业学位硕士研究生的基本修业年限和最长修业年限（含保留学籍和休学时间）

参照《南开大学专业学位研究生管理规定》执行。

          我校博士学位研究生的基本修业年限为4年，最长修业年限（含保留学籍和休学时间）为6年。

   2021年12月1日至2022年5月31日

（各项奖学金申请时间见第八条“学费及奖学金项目”）

1.方式

网上申请，须登录南开大学国际学生在线服务系统完成信息填写：

https://nankai.at0086.cn/StuApplication

招生专业



2.申请材料

注：（C、D、E、H、I五项材料模板请参考《南开大学国际研究生申请材料要求》）

A.最高学历（学位）证书（证明）（需提供中文或英文公证）。如申请人为应届毕业生，需提交本人就读学校

出具的预计毕业证明（详情参考材料要求）

B.最高学历教育阶段完整成绩单

C.个人陈述。包括来华学习和研究计划、家庭经济情况、奖学金申请原因、本人所获奖励和个人特长等（不C.个人陈述。包括来华学习和研究计划、家庭经济情况、奖学金申请原因、本人所获奖励和个人特长等（不少

于800字）

D.两封教授或副教授的推荐信，用中文或英文书写

E.导师同意接受函（仅限博士学位申请者提供）

F.语言能力证明

G.有效护照（有效期至2023年4月1日后）

H．《外国人体格检查记录》；须用中文或英文填写并严格按照表中所列项目进行检查，2021年10月以后的H．《外国人体格检查记录》；须用中文或英文填写并严格按照表中所列项目进行检查，2021年10月以后的体

检结果视为有效；

I．经济担保证明

注：以上所有申请材料应为中文或英文文本，非中英文证书（证明）需附经公证的中文或英文译文。

3.申请费用

每个项目的申请费用为600元人民币。

申请材料中的所有信息须与申请时所用护照及合法有效签证或居留许可的信息保持一致。申请人通过材料审核

后，院系将对申请者进行面试，具体时间以申请学院通知为准。

申请材料和面试通过者，学校方予以录取。录取后学校将对申请人信息和材料等进行复核，如有违规或弄虚作

假等情形，一经查实，立即取消入学资格。最终录取结果可登录网上报名系统和申请人邮箱进行查询。

12月1日-3月31日：奖学金申请者网上提交材料、初审

3月31日-4月15日：奖学金申请者学院面试

4月15日-5月31日：自费申请者网上提交材料、初审

4月30日-5月15日：奖学金申请者结果反馈

6月1日-6月15日：自费申请者学院面试

7月1日-7月15日：自费申请者结果反馈

7月15日：录取材料陆续发放



1.入学报到时间及要求以《录取通知书》及国际教育学院通知为准。

2.录取的学生须严格按照录取通知书规定的时间办理入学、注册手续。

3.新生入学时须提供学位证书等以备查验，查验不合格者取消入学资格。

4.境外的申请学生，如果受疫情影响无法入境，根据专业的不同，南开大学将提供线上授课或定期线上辅导的

学习形式，具体通知将通过邮件发送。

1.学费

各招生专业收费标准请参见《2022年南开大学国际硕士研究生招生专业目录》和《2022年南开大学国际博士研

究生招生专业目录》

2.奖学金项目

（1）中国政府奖学金

资助内容：免学费，免校内住宿费，提供来华留学生综合医疗保险，生活补贴。（登录资助内容：免学费，免校内住宿费，提供来华留学生综合医疗保险，生活补贴。（登录

https://studyinchina.csc.edu.cn/#/login进行申请）

申请截止日期：2022年3月31日

（2）新汉学奖学金

资助内容：免学费，免校内住宿费，提供研究经费，提供来华留学生综合医疗保险，提供生活补贴。

（需在指定日期登录

http://csp.chinese.cn/myDoip进行申请）

申请截止日期：2022年2月28日申请截止日期：2022年2月28日

入学报到



（3）国际中文教师奖学金

资助内容：免学费，免校内住宿费，提供来华留学生综合医疗保险，生活补贴。（登录

http://cis.chinese.cn/account/login进行申请）

申请截止日期：2022年5月15日

（4）国际儒联学者计划奖学金

资助内容：免学费，免校内住宿费，提供来华留学生综合医疗保险，生活补贴。

申请截止日期：2022年3月31日申请截止日期：2022年3月31日

（5）天津市政府奖学金

资助内容：学费补贴。

申请截止日期：2022年5月15日

（6）“留学南开”校长奖学金

资助内容：学费补贴，生活费补贴或住宿补贴。

申请截止日期：2022年5月31日

以上奖学金信息仅供参考，具体事宜按国家和学校最新规定执行。以上奖学金信息仅供参考，具体事宜按国家和学校最新规定执行。

          按照中国教育部规定，留学生必须购买南开大学指定的来华留学生综合医疗保险。学生可于报到注册日当

天，在报到处购买医疗保险。没有购买的留学生，学校将不予办理注册手续。

其他有关医疗保险的信息可参考留学保险网：http://www.lxbx.net/。

          我校国际学生住宿的费用标准为1500元/人/月-3000元/人/月，有以下两种选择（留学生新生入学第一年必

须选择校内住宿）。

医疗保险



1.有关申请资格、申请方式、奖学金项目等信息的咨询及申诉请联系：

南开大学国际教育学院

电话：0086-22-23508825/

23503615/23508686/23509646

地址：

八里台校区：中国天津市卫津路94号国际教育学院400（邮政编码：300071）

津南校区：中国天津市海河教育园区同砚路38号国际教育学院202（邮政编码：300350）津南校区：中国天津市海河教育园区同砚路38号国际教育学院202（邮政编码：300350）

邮箱：

nkadmission01@nankai.edu.cn

网址：http://sie.nankai.edu.cn

南开大学研究生院招生办公室

电话：0086-22-23505940

地址：中国天津市海河教育园区同砚路38号南开大学津南校区业务西楼303（邮政编码：300350）

网址：http://yzb.nankai.edu.cn/网址：http://yzb.nankai.edu.cn/

2.有关各学院考核及各专业的具体情况的咨询请联系相应学院：

联系方式列表见

http://yzb.nankai.edu.cn/2557/list.htm。













Application Requirements
A. Applicants must be non-Chinese citizens with a valid foreigner's passport.

Please note: According to the relevant regulations of Ministry of Education of the PRC, residents of mainland China, Hong 

Kong, Macau and Taiwan who have emigrated to other countries and are applying to Nankai University as international 

students must have held a valid foreigner's passport or citizenship documents before April 30, 2018, along with proof of 

cancellation of Chinese nationality.

BB. Applicants for a Master's program must hold a Chinese bachelor degree or an equivalent degree; those who apply for 

a PhD program must hold a Chinese master degree or an equivalent degree. 

C. Applicants for Chinese-taught programs should have reached HSK Level 5 with a score of no less than 210.  Applicants 

for English-taught programs should have reached IELTS 6.0 or TOEFL 85. Applicants who hold a degree from a university 

where classes are taught completely in English may submit a certificate provided by university certifying that classes are 

taught in English.

PleasPlease note: The particular language requirements of some individual programs are stipulated in the agreements of the 

programs in question.

D. Applicants must not have a criminal record and must abide by the laws of China, comply with the rules of Nankai 

University, and respect the customs of the Chinese people. 



For more information about the Master's programs available for international students, please refer to “Listing of 2022 

Postgraduate's Programs for International Students of Nankai University”.

Nankai University is only accepting those international students which are willing to be full-time students.

The basic length of study for the Master's programs available to international students is 2 to 3 years. The maximum 

extension of the length of study for Master's students in academic programs (including time spent studying abroad and 

time in which your studies are officially paused) is one year. For international students in professional programs the 

maximum extension of the length of study is set according to the “Nankai University Professional Master's Programs 

Student Guidelines.”

ThThe length of study for PhD programs is at least 4 years. The maximum extension available (including time spent 

studying abroad and time in which your studies are officially paused) can bring the total length of study to no more 

than 6 years.

December 1, 2021-May 31, 2022

(For scholarships, please refer to the Article 8 “Tuition and Scholarship Programs”)

1.Application Process

This is an online application. Register and fill out the relevant information on Nankai University's International Student 

Service Platform, which can be found at the website: https://nankai.at0086.cn/StuApplication.

Majors



2.Application Materials

Please note: For items C, D. E, H, and I, please refer to the Requirements for “Application Materials for International 

Postgraduate Students of Nankai University”.

A. Notarized diploma of the highest level of education obtained. Applicants expecting to graduate this academic year 

must submit an official document issued by their current school to prove their current student status and expected 

graduation date.

B. Complete academic transcripts of the highest level of education.B. Complete academic transcripts of the highest level of education.

C. Personal Statement, including a study or research plan, financial situation, reasons for scholarship application, honors 

and awards, personal strengths, etc. (no less than 800 words).

D. Two letters of recommendation from professors or associate professors. The letters should be written in Chinese or 

English.

E. Acceptance Form of supervisor by a Nankai University Professor (Applicants who apply for a PhD program should 

submit this form).

F. Certificate of Language ProficiencyF. Certificate of Language Proficiency

G. Valid Passport (the passport must be valid until at least April 1, 2023)

H. Record of Physical Examination for Foreigners: can be filled out in Chinese or English. The requirements for testing 

must be rigorously adhered to as laid out in the form. The result must be issued after October 2021 in order to be valid.

I. Proof of Financial Security

Please note: the above materials should be in Chinese or English. If any documents are in a language other than Chinese 

or English, then a notarized translation into Chinese or English must be provided.

3.Application Fee3.Application Fee

The application fee for each program is 600 RMB.

The information in the application materials should be identical with those in the passport and the valid visa or 

residence permit used for application. After the evaluation of applicants’ application materials, academic colleges 

will decide whether to add an additional examination or interview based on the applicants educational backgrounds 

and majors applied for. Specific dates will be announced by the department of the major .

TheThe applicants who pass the screening of application materials and the material evaluation will be admitted by Nankai 

University. The admission committee of the Nankai University will re-check the information and materials supplied by 

the applicant. If any sort of fraud, inconsistency, or violation of rules is discovered and verified, the applicant will be 

disqualified from admission. Admission results will be announced in the registration system or mailed to the applicant.



I. The date for registration and arrival on campus will be in accordance with what is issued on your Admission Notice as 

well as any announcements made by the School of International Education.

II. Students who have been admitted must comply strictly with the date included on the Admission Notice and with the 

required registration process.

III.Students must supply their degree certificate and other required documents during registration. If any inconsistencies 

are discovered they will be grounds for disqualification. 

IVIV. If students applying from outside of China are prevented from entering China because of COVID-19 prevention 

measures, colleges will provide online classes and set periods of online counseling. Specific details will be sent in the 

email to the admitted students.

Registration and Arrival on Campus

December 1 – March 31: 

students applying for admission and scholarship submit online application and documents, first round of assessment

March 31 – April 15:

interviews with individual departments for students applying for admission and scholarship

April 1 – May 31:

self-support students applying for admission submit online application and documents, first round of assessment

April 30 – May 15:April 30 – May 15:

scholarship results announced

June 1 – June 15:

interviews with individual departments for self-support students

July 1 – July 15:

results of application for self-support students announced

July 15:

Admission materials will be sent outAdmission materials will be sent out



I. Tuition

The cost of tuition is indicated by the “Listing of 2022 Nankai University Master’s Programs Available for International 

Students” and the “Listing of 2022 Nankai University PhD Programs Available for International Students.”

II. Scholarship Programs

Nankai University offers the following scholarships for international students:

A.Chinese Government Scholarship

ScholarshiScholarship Value: Exemption from tuition fee, provision of accommodation fee, provision of coverage 

of comprehensive medical insurance, and a living allowance. Please click this link for more information: 

https://studyinchina.csc.edu.cn/#/login.

Application Deadline: March 31, 2022.

B.The Modern Sinology Scholarship

ScholarshiScholarship value: Exemption from tuition fee, provision of accommodation fee, a research stipend, provision of 

coverage of comprehensive medical insurance, and a living allowance. (Register at the set time on the website: 

http://csp.chinese.cn/myDoip.)

Application Deadline: February 28, 2022.

C.International Chinese Language Teachers Scholarship

Scholarship value: Exemption from tuition fee, provision of accommodation fee, provision of coverage of comprehensive 

medical insurance, and a living allowance. (Register at the website to apply: http://cis.chinese.cn/account/login.)

Application Deadline: May 15, 2022.Application Deadline: May 15, 2022.

D.International Confucian Association Scholarship  

Scholarship Value: Exemption from tuition fee, provision of accommodation fee, provision of coverage of comprehensive 

medical insurance, and a living allowance.

Application Deadline: March 31, 2022.

E.Tianjin Government Scholarship

ScholarshiScholarship value: tuition allowance. Please note: this scholarship doesn’t need to be applied for independently. 

Students will be selected to win this scholarship once a year.

Application Deadline: May 15, 2022.

F.Study-at-Nankai President Scholarship

Scholarship value: tuition allowance, accommodation allowance or living allowance. Please note: this scholarship 

doesn’t need to be applied for independently. Students will be selected to win this scholarship once a year.

Application Deadline: May 31, 2022.

ThThe above information is provided as reference only. Scholarships will be administered according to guidelines set by 

the government and the university.



According to the regulations of Ministry of Education of P. R. China, international students must purchase 

comprehensive medical insurance for foreign students while they are studying in China. International students may 

purchase insurance on the day of registration at the registration site. Uninsured students will not be registered. 

Information concerning insurance for international students can be found at the website: http://www.lxbx.net/.

On-campus accommodation fee for international students is 1500 RMB/student/month to 3000 RMB/student/month. 

There are two options available. (New students must live on-campus for their first year.)

I. On-campus accommodation: 

On-campus accommodation is limited and is provided on a first come, first serve basis.

II. The University Cooperative Housing Apartment: 

Longfor Goyoo Apartments. Please refer to the following website for more details: http://apartment.nkucxcy.com.



I. For inquiries regarding application requirements, the application process, scholarships, etc. please contact：

School of International Education of Nankai University

Tel：

0086-22-23508825/3615/8686/9646

Addresses：

Bailitai Campus: Room 400, School of International Education, 94 Weijin Road, Tianjin, P.R. China (Postal Code: 300071)

Jinnan Campus：Room 202, School of International Education, 38 Tongyan Road, Haihe River Education Area, Tianjin, Jinnan Campus：Room 202, School of International Education, 38 Tongyan Road, Haihe River Education Area, Tianjin, 

P.R. China (Postal Code: 300350)

Email：nkadmission01@nankai.edu.cn

Website：http://sie.nankai.edu.cn

Office of Graduation Student Admissions of Nankai University

Tel：0086-22-23505940

Address：RooAddress：Room 303, The West Building of Nankai University Jinnan Campus, 38 Tongyan Road, Haihe River Education 

Area, Tianjin, P.R. China (Postal Code: 300350)

Website：http://yzb.nankai.edu.cn/

II. For queries on the application assessment standards of specific college or school, please click the website for more 

information:

http://yzb.nankai.edu.cn/2557/list.htm.










